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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicatele nu doresc creșterea contribuțiilor la Pilonul II de pensii 

Blocul Național Sindical (BNS) nu este de acord cu intenția anunțată de ministrul 

Finanțelor Florin Cîțu de creștere a contribuțiilor la Pilonul II de pensii la 6% în 

2021. 

"Țările ce au renunțat la obligativitatea participării în pilonul 2 de pensii au luat 

această decizie tocmai datorită deficitului sistemului public de pensii! În 2020 

bugetul de stat urmează să aloce subvenții de aprox 1% din PIB pentru a acoperi 

deficitul sistemului public de pensii. În 2021 subvenția suportată de bugetul de stat 

pentru a acoperi deficitul bugetului de pensii va creste la 1,8% din PIB (pentru a 

acoperi creșterea anunțată a punctului de pensie de la 01.09.2020)", spune BNS, 

într-un comunicat de presă. 

Potrivit sindicatelor, creșterea cotei de contribuție transferată în pilonul 2 la 6%, 

așa cum a declarat zilele acestea ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, ar crește 

deficitul sistemului public de pensii la 2,3% din PIB. 

"Ar fi de reținut și faptul că în contextul așa zis-ului transfer al poverii 

contribuțiilor sociale integral în sarcina angajatului, operat prin OUG 79/2017, 

baza de calcul, inclusiv pentru contribuția transferată în pilonul 2, a crescut, ca 

urmare cota de 6% din vechea legislație ar însemna în mod real 6,9% în actuala 

legislație. În mai puțin de 20 ani România a reformat sistemul public de pensii de 3 

ori, la mai puțin de 1 an de la aprobarea ultimei legi vorbim din nou de reformarea 

sistemului de pensii, fără a avea o evaluare reală a situației acutale. Este extrem de 

important de menționat în acest context și faptul că finanțarea sistemului public de 

pensii este în acest moment reglementată de o ordonanță de urgență (79/2017), 

blocată la Parlament și deja cu 19 sesizări de verificare a constituționalității care 

zac de mai bine de un an depuse la Curtea Constituțională", menționează sursa 

citată. 

https://m.hotnews.ro/stire/23585600
https://m.hotnews.ro/stire/23585600
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BNS mai spune că angajamentele excesive asumate pe termen lung, dublate de 

instabilitatea mecanismului de finanțare, fragilizează în mod periculos stabilitatea 

sistemului public de pensii. 

"Schimbările în piramida vârstelor sunt mai semnificative în Romania față de 

media europeană, ceea ce impune un ritm de majorare mai accentuat al 

cheltuielilor legate de îmbătrânirea populației. Proiecția actualizată a creșterii 

cheltuielilor strict legate de îmbătrânirea populației, indică, pentru Romania, un 

spor de 2,2 puncte procentuale din PIB pentru perioada 2016-2070, 0,7 puncte 

procentuale din PIB reprezentând majorarea cheltuielilor cu pensiile", arată 

sindicatele. 

 În aceste condiții, ne îngrijorează ușurința cu care Ministrul Finanțelor, 

dnul Vasile Florin Câțu, tratează situația sistemului public de pensii, 

anunțând dublarea cotei de contribuții transferată către pilonul 2. 

"Mai menționăm în acest context faptul că a existat și există în continuare foarte 

puțină preocupare din partea Guvernelor dar și a Parlamentului pentru interesele 

cetățenilor participanți la aceste fonduri de pensii. În 2009 BNS împreună cu alți 2 

parteneri a coordonat o inițiativă cetățenească pentru modificarea mecanismului de 

garantare prevăzut de lege, proiectul de lege astfel inițiat nu a stârnit interesul nici 

unei formațiuni politice. Prin acest proiect de lege solicitam să se garanteze 

cetățenilor participanți cel puțin valoarea contribuțiilor plătite actualizate cu rata 

inflației. În acest moment prin lege se garantează valoarea nominală a 

contribuțiilor achitate minus comisioanele de administrare percepute de 

Administrator", precizează BNS. 

 Guvernul s-a grăbit să adopte ordonanță de urgență pentru a răspunde 

tuturor doleanțelor administratorilor de fonduri, revenind asupra cerinței de 

creștere a capitalului social pentru administrator (reglementată prin OUG 

114/2018), precum și asupra posibilității de transfer de la pilonul 2 spre 

pilonul public. 

"Ne întrebăm de ce ministrul Finanțelor propune public o măsura generatoare de 

deficit, prin transferarea unor resurse publice în administrarea unor entități private, 

pentru ca ulterior să împrumute aceste resurse pentru finanțarea deficitului?  
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La 30.11.2019 peste 60% din activele fondurilor de pensii din pilonul 2 erau 

investite în titluri de stat. Ne întrebăm când spune Guvernul adevărul, atunci când 

declară că e responsabil pentru încadrarea în ținta de deficit al bugetului public, 

când declară că va opera creșterea pensiilor de la 01.09.2020 sau când spune ca 

dublează cota de contribuție transferată la pilonul 2 de pensii?", afirmă Blocul 

Național Sindical. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Isărescu: Suntem foarte reticenți în a sugera o majorare a taxelor în acest 

an. Când economia crește cu 4% nu poți să crești ceva cu 40% 

Pensiile trebuie să crească, problema este procentul cu care cresc. Asta e singura 

discuție. Eu nu cred că trebuie să facem obsesii pentru cifre biblice. Să avem grijă 

dacă nu vrem să rătăcim 40 de ani prin deșertul financiar. Hai să fim serioși! Exista 

doar o soluție, una politică. Când economia crește cu 4% nu poate să crească ceva 

cu 40%”, a declarat Isărescu în cadrul briefingului de presă care a urmat deciziei de 

politică monetară de miercuri. 

BNR e preocupată de deficitul bugetar și mai ales de surplusul acestui deficit de 

după instalarea noului guvern liberal, dar problemele aduse de politica accentuat 

prociclică a fostului guvern social democrat trebuie rezolvate pas cu pas, a mai 

adăugat Guvernatorul BNR. 

Vezi mai jos intervenția video a lui Mugur Isărescu : 

Știre în curs de actualizare 

”Sprijinim abordarea pas cu pas a problemelor. Surplusul deficitului bugetar 

trebuie finanțat. Am conlucrat cu Finanțele și ați văzut că nu au sărit nici cursul 

nici dobânzile. Pot să spun că un deficit suplimentar de peste 1% în doar câteva 

luni n-am prea văzut de când sunt în această funcție”, a spus miercuri Guvernatorul 

BNR. 

”BNR și eu personal am fost împotriva amânării plăților bugetare doar pentru a 

atinge un deficit de 3%. Asemenea amânări duc la formarea de arierate în lanț.  
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Nu credem că o corecție brutală a deficitului este suportabilă de economie în acest 

an”, a mai spus Guvernatorul. 

”Suntem pentru o corecție tolerată de economie dar care să nu împingă economia și 

țara spre o recesiune. Suntem foarte reticenți în a sugera o majorare a taxelor în 

acest an. Așa cum am mai spus, ieșirea dintr-o politică pronunțatăa prociclică e 

foarte dificilă. Dacă apeși foarte tare pe accelerație nu e foarte indicat să apeși 

imediat la fel de puternic pe frână. Lucrăm cu Guvernul pentru a găsi o ieșire 

înțeleaptă dintr-o situație deloc ușoară. Știu din experiența lui 2008-2009. Primele 

măsuri vizate atunci nu vizau creșteri de TVA. Dar s-a ajuns acolo iar acele măsuri 

au adâncit deficitul”, a mai spus Isărescu. 

”Aceste măsuri (luate de actualul Guvern-n.red) sunt decente dar nu suficiente. Dar 

trebuie să ținem cont că avem un guvern minoritar, un sentiment în societate că în 

materie de venituri totul trebuie să crească. Închei spunând că nu va fi ușor să 

găsim acea formulă, acel mix de politici care să nu încetinească foarte tare 

creșterea economică”, a precizat Guvernatorul. 

Mai jos, comunicatul BNR cu privire la decizia luată miercuri de menținere a 

dobânzii cheie la 2.5%. 

”Rata anuală a inflației IPC a scăzut în luna octombrie la 3,4 la sută, de la 3,5 la 

sută în luna septembrie, și a urcat apoi în noiembrie la 3,8 la sută, deasupra 

intervalului țintei, în linie cu cea mai recentă prognoză pe termen mediu. Avansul 

față de luna septembrie s-a datorat, în principal, majorării prețurilor legumelor și 

fructelor, dar și accelerării inflației de bază. 

 

Rata anuală a inflației CORE2 ajustat (care elimină din calculul inflației IPC 

prețurile administrate, volatile, ale produselor din tutun și ale băuturilor alcoolice) 

a continuat să crească în primele două luni din trimestrul IV, de la 3,4 la sută în 

septembrie, la 3,5 la sută în noiembrie, ușor peste nivelul prognozat. Creșterea a 

reflectat influențele venite din majorarea prețurilor internaționale ale unor materii 

prime agroalimentare și din ușoara depreciere a leului în raport cu euro, suprapuse 

presiunilor inflaționiste semnificative pe partea cererii și a costurilor unitare cu 

forța de muncă. 
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Rata medie anuală a inflației IPC a coborât în octombrie la 3,7 la sută și a revenit 

ulterior, în noiembrie, la valoarea de 3,8 la sută consemnată în septembrie 2019, în 

timp ce rata medie anuală calculată pe baza indicelui armonizat al prețurilor de 

consum a continuat să se reducă până la 3,8 la sută în intervalul octombrie-

noiembrie, de la 3,9 la sută în septembrie. 

 

Creșterea economică a continuat să decelereze în trimestrul III 2019, dinamica sa 

anuală reducându-se la 3 la sută, de la 4,4 la sută în trimestrul anterior. Pe partea 

cererii, contribuția consumului gospodăriilor populației a rămas semnificativă, însă 

s-a redus vizibil (până la 3 puncte procentuale, în contextul anului agricol 

nefavorabil), fiind depășită substanțial de cea a formării brute de capital fix (5,9 

puncte procentuale). Exportul net și-a amplificat aportul negativ la dinamica PIB, 

pe fondul reaccelerării mai pronunțate a creșterii importurilor în raport cu cea a 

exporturilor de bunuri și servicii. 

 

Cele mai recente date statistice evidențiază evoluții mixte în termeni anuali în sfera 

consumului, a investițiilor și a producției industriale în luna octombrie: pe de o 

parte, menținerea unei dinamici ridicate a achizițiilor populației de bunuri și 

servicii și majorarea alertă a volumului lucrărilor de construcții, iar pe de altă parte 

amplificarea contracției producției industriale, respectiv restrângerea comenzilor 

noi în industria prelucrătoare. 

 

Totodată, cele mai recente date privind balanța de plăți evidențiază încetinirea 

deteriorării în termeni anuali a soldului balanței comerciale în luna octombrie 

comparativ cu trimestrul III. Deficitul de cont curent și-a reaccentuat însă 

adâncirea, ca urmare a înrăutățirii balanței veniturilor primare și a celei a 

veniturilor secundare, iar gradul de acoperire a acestuia cu investiții străine directe 

și transferuri de capital a scăzut. 

 

Creșterea anuală a creditului acordat sectorului privat a continuat să se tempereze 

ușor în lunile octombrie și noiembrie – la 7,5 la sută, respectiv la 7,2 la sută, de la 

7,7 la sută în luna septembrie –, media ei pe ansamblul celor două luni scăzând la 

7,32 la sută, de la 7,9 la sută în trimestrul III.  
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În condițiile în care decelerarea s-a datorat exclusiv componentei în valută, 

ponderea în total credit a componentei în lei a continuat să crească, ajungând în 

noiembrie la 67,2 la sută, cel mai ridicat nivel din mai 1996. 

 

Cele mai recente evaluări reconfirmă perspectiva plasării ratei anuale a inflației 

ușor deasupra intervalului țintei la finele anului 2019, urmată de revenirea și 

menținerea acesteia în jumătatea superioară a intervalului pe orizontul apropiat de 

timp, la valori ușor inferioare celor evidențiate în cea mai recentă prognoză pe 

termen mediu publicată în Raportul asupra inflației din noiembrie 2019. 

 

Incertitudini şi riscuri crescute la adresa perspectivei inflației decurg din conduita 

politicii fiscale și a celei de venituri, în condițiile calendarului electoral intern. 

Tendința deficitului de cont curent rămâne de asemenea preocupantă. Incertitudini 

generează și evoluția economiei zonei euro și a celei globale, pe fondul creșterii 

tensiunilor geopolitice și a vulnerabilităților unor piețe emergente, iar conduita 

acomodativă a politicilor monetare ale BCE și Fed, precum și atitudinea băncilor 

centrale din regiune rămân relevante. 

 

În ședința de astăzi, pe baza evaluărilor și a datelor disponibile în acest moment, 

Consiliul de administrație al BNR a hotărât menținerea ratei dobânzii de politică 

monetară la nivelul de 2,50 la sută pe an, concomitent cu păstrarea controlului 

strict asupra lichidității de pe piața monetară; totodată, a decis menținerea la 1,50 la 

sută pe an a ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit și la 3,50 la sută pe an a 

ratei dobânzii aferente facilității de creditare (Lombard). De asemenea, Consiliul 

de administrație al BNR a decis păstrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor 

minime obligatorii pentru pasivele în lei și în valută ale instituțiilor de credit. 

 

Deciziile Consiliului de administrație al BNR au ca scop asigurarea și menținerea 

stabilității prețurilor pe termen mediu, într-o manieră care să contribuie la 

realizarea unei creşteri economice sustenabile şi în condițiile păstrării stabilității 

financiare.  
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Consiliul de administrație subliniază că mixul echilibrat de politici 

macroeconomice și implementarea de reforme structurale care să stimuleze 

potențialul de creștere pe termen lung sunt esențiale pentru menținerea stabilității 

macroeconomice și întărirea capacității economiei românești de a face față unor 

eventuale evoluții adverse”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Părinții cer Guvernului Orban să nu blocheze dublarea alocațiilor pentru 

copii: ”Este inacceptabil ca statul să gasească bani pentru pensiile speciale, 

numai pentru copiii noştri nu” 

Federaţia Naţională a Asociaţiilor de Părinţi – Învăţământ Preuniversitar cere 

Guvernului Orban să nu blocheze dublarea alocațiilor pentru copii. „Suntem 

conștienți că bugetul nu reprezintă un sac fără fund, numai că, în ultimii 30 de ani, 

de câte ori este vorba de bugetul Ministerului Educaţiei, de investiţii bugetare reale 

în educatie sau de alocațiile copiilor, nu se găsesc resurse financiare”, spun părinții 

într-un comunicat de presă. 

 

Ei argumentează că dublarea alocațiilor pentru copii se va reflecta în timp în 

scăderea migrării către ţările dezvoltate. „Consecinţele nemajorării se văd de pe 

acum, demografic și economic, iar în următorii ani se vor aprofunda: scăderea 

populaţie active în muncă şi scăderea contribuţiilor financiare în susţinerea 

facilităţilor sociale; calitatea forţei de muncă rămasă în ţară în raport cu cea care a 

ales să emigreze; importul forţei de muncă în detrimentul celei naţionale”, 

argumentează părinții. 

 

Părinții spun că este inacceptabil ca statul să găsească resurse pentru banii pentru 

pensii speciale, pentru mărirea salariilor parlamentarilor, dar să nu găsească bani 

pentru copii. 
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Comunicatul, integral 

 

Apelul nu are caracter politic, nu subscriem la jocurile de culise ale clasei politice, 

numai că dublarea are un fundament cu, cel puțin, caracter social. 

 

Suntem conștienți că bugetul nu reprezintă un sac fără fund, numai că, în ultimii 

30 de ani, de câte ori este vorba de bugetul Ministerului Educaţiei, de investiţii 

bugetare reale în educatie sau de alocațiile copiilor, nu se găsesc resurse 

financiare. Este ştiut faptul că, în termeni ai cheltuielilor bugetare pentru educație, 

România rămâne la unul dintre cele mai scăzute niveluri din Uniunea Europeană. 

Această lipsă de finanțare este relevantă mai ales pentru educația primară. 

 

Scopul educaţiei este de a pregăti forţă de muncă activă calificată, care, pe termen 

lung, aduce plus-valoare la bugetul naţional, iar creşterea cuantumului alocaţiei 

se reflectă, tot pe termen lung, în scăderea migrării către ţările dezvoltate. 

Consecinţele nemajorării se văd de pe acum, demografic și economic, iar în 

următorii ani se vor aprofunda: scăderea populaţie active în muncă şi scăderea 

contribuţiilor financiare în susţinerea facilităţilor sociale; calitatea forţei de 

muncă rămasă în ţară în raport cu cea care a ales să emigreze; importul forţei de 

muncă în detrimentul celei naţionale. 

 

Costurile necesare şcolarizării, coroborate cu nivelul de trai scăzut la nivel 

naţional, sunt o barieră în motivarea părinţilor şi elevilor pentru încrederea 

acordată sistemului de educaţie. 

 

Aflăm din rapoarte oficiale faptul că peste o treime dintre copiii din România 

trăiesc sub pragul sărăciei și 150.000 adorm flămânzi. Potrivit acelorași date, 

România are cea mai mare rată a sărăciei relative persistente din Uniunea 

Europeană. Aproximativ 21,5% dintre copiii români trăiesc în condiții materiale 

extrem de precare, acest procent reprezentând cea mai ridicată rată din UE, unde 

media este de 5,9%. De asemenea, peste 32% trăiesc sub pragul de sărăcie. 
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Facem tot felul de analize cu rol educațional în care scoatem în evidență rata de 

abandon școlar, vorbim despre modul în care trebuie să ajutăm copiii să se 

dezvolte personal şi toate acțiunile pe care trebuie să le întreprindem pentru a-i 

sprijini, despre inegalitățile privind veniturile și excluziunea socială, dar fără a 

acţiona în consecinţă. 

 

Considerăm inacceptabil ca statul să găsească resurse şi să asigure, fără 

probleme, bani pentru pensii speciale, pentru mărirea salariilor parlamentarilor, 

pentru studii de pre şi fezabilitate ale autostrăzilor neconstruite în ultimii 30 de 

ani, numai pentru copiii noştri, viitorul țării, nu găsim. 

 

Pe această cale, solicităm atât Administrației Prezidențiale cât şi Guvernului 

României să găsească soluțiile necesare pentru alocarea sumelor aferente, astfel 

încât copiii să beneficieze de alocațiile mărite. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ludovic Orban, despre finanțarea partidelor: Important e că am redus cu 

30%. Nu știu către cine se duc banii 

Ludovic Orban a afirmat, miercuri, că prin amendamentul adus Legii bugetului de 

stat privind subvențiile partidelor, a fost redusă finanțarea către partidele politice în 

total cu 30%, iar suma alocată PSD a scăzut. Premierul a subliniat că nu știe cum 

sunt împărțiți banii, relatează Mediafax. 

 

„E un amendament care a fost aprobat la legea bugetului de stat, un amendament 

care a scăzut finanțarea de exemplu pentru PSD. Nu am făcut calcule, lucrul cel 

mai important e că am redus în total cu 30% finanțarea pentru partidele politice. 

Nu știu către cine se duc banii”, a spus Ludovic Orban, miercuri seară, la 

Bruxelles. 

 

Reacția vine în contextul în care un consilier parlamentar USR l-a acuzat pe șeful 

Executivului de „blat” cu Pro România, susținând că prin modificarea adusă Legii 

bugetului de stat privind finanțarea partidelor, formațiunea condusă de Victor 

Ponta ar urma să primească mai mulți bani. 
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„Cu alegerile locale și parlamentare în vizor, Victor Ponta avea nevoie să-și 

rotunjească fondurile de campanie ca să treacă pragurile electorale, mai ales că a 

scăzut masiv în sondaje de când l-a părăsit Mihai Tudose. Așa că a propus o -mică- 

derogare: doar în 2020, subvenția să fie alocată tuturor partidelor cu parlamentari, 

proporțional cu numărul de deputați și senatori pe care îl au în prima zi a anului. 

Putem doar să ne imaginăm ce promisiuni s-au făcut PNL-ului pentru această 

imensă concesie, care nu doar că-i va asigura lui Victor Ponta un flux consistent de 

bani publici în fiecare lună, ci va preveni inclusiv riscul ca migrația unor 

parlamentari să diminueze veniturile partidului său”, a scris consilierul USR Mihai 

Badea, pe Facebook. 

 

„ Art. 47. – Prin derogare de la art. 18 alin. (3) lit. a), alin. (4) și art. 19 din Legea 

nr. 334/2006, în anul 2020 subvențiile acordate partidelor politice, prevăzute în 

bugetul Autorității Electorale Permanente se acordă pe baza numărului total de 

parlamentari înscriși în fiecare dintre partidele politice la data de 1 ianuarie 2020”, 

prevede modificarea adusă Legii bugetului de stat pe 2020. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ludovic Orban: 15 ianuarie - termenul de prezentare a proiectelor de 

hotărâre pentru reorganizarea ministerelor 

Premierul Ludovic Orban a declarat miercuri că termenul de prezentare a 

proiectelor de hotărâre pentru reorganizarea ministerelor este 15 ianuarie, potrivit 

corespondentului special Agerpres la Bruxelles, Dana Piciu. 

 

„Am luat deja măsuri pentru reducerea cheltuielilor. Am încetat detaşările din 

privat, asta înseamnă că sunt zeci de mii de oameni care pleacă din sistemul public 

şi care nu mai primesc salariul din sectorul public. Încă nu am reuşit impunerea, că 

a fost contestată la Curtea Constituţională, de a nu mai permite cumularea 

salariului în sectorul public cu pensia.  
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De asemenea, am redus cheltuielile cu demnitarii, veţi vedea în organigrame că vor 

exista reduceri atât la nivelul funcţiilor de demnitate, cât şi la nivelul funcţiilor de 

conducere, dar şi la nivelul personalului de execuţie. 15 ianuarie este termenul de 

prezentare a proiectelor de hotărâre pentru reorganizare, evident că ele urmează să 

mai fie analizate, pentru că, în primul rând, trebuie să primească acordul meu, să 

fiu eu convins că a fost eficientizată suficient de bine activitatea fiecărui minister”, 

a spus Orban într-o conferinţă de presă, la Reprezentanţa permanentă a României 

pe lângă UE. 

 

El a adăugat că nu se ştie deocamdată care va fi numărul de angajaţi disponibilizaţi 

din sectorul public în urma acestor reorganizări. 

„Vom şti acest număr după finalizarea procesului de restructurare, care nu 

înseamnă numai noile hotărâri de guvern de organizare ale ministerelor, ci şi 

restructurarea celorlalte structuri ale administraţiei centrale de tip agenţie, 

autoritate, oficiu, birou sau cum s-or numi ele”, a afirmat Ludovic Orban. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Elevii cer retragerea ordinului privind structura anului școlar 2020-2021: 

”Vrem ca școala să înceapă la 1 septembrie și să se încheie la 1 iunie” 

Consiliul Național al Elevilor solicită ministrului Educației și Cercetării retragerea 

proiectului de ordin privind structura anului școlar 2020-2021, potrivit căruia 

cursurile în noul an școlar vor începe în 14 septembrie 2020, iar vacanța de iarnă 

nu va mai fi asimilată cu vacanța intersemestrială. Elevii spun că prin acest ordin 

se va produce ”un real dezechilibru din punct de vedere educațional”. 

 

”Considerăm că o astfel de măsură ar produce haos în sistemul de educație, 

întrucât întreaga perioada dintre cele două vacanțe (vacanța de iarnă, respectiv cea 

intersemestrială) va fi dedicată doar rezolvării situației școlare și nu aprofundării 

materiei, în conformitate cu programa școlară.  
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Faptul că proiectul de Ordin prevede cel mai scurt an școlar din istoria recentă nu 

este un aspect îmbucurător pentru beneficiarul primar al educației – nu structura 

anului școlar ar trebui să fie una mult mai aerisită pentru a permite dezvoltarea 

personală și profesională a elevului, ci metodele de predare-învățare-evaluare 

folosite și arhitectura curriculară implementată. Susținem adoptarea unei măsuri 

care să ducă la creșterea calității actului instructiv- educativ, in extenso, anul școlar 

urmând să înceapă la 1 septembrie și să se încheie în 1 iunie”, arată elevii într-un 

comunicat de presă. 

 

Ei mai spun că, în urmă cu doi ani, au adoptat o hotărâre pentru ca dezideratul 

CNE să fie obținerea unei structuri fixe pentru desfășurarea cursurilor dintr-un an 

școlar: acestea ar trebui să înceapă la 1 septembrie și să se termine la 1 iunie. 

 

Elevii argumentează de ce școala ar trebui să se termine pe 1 iunie. 

 

”În primul rând, dorim să atragem atenția cu privire la un fenomen care a luat 

amploare în sistemul educațional, mai ales în ultimii ani: calendarul examenelor 

naționale este unul decalat, elevii sunt nevoiți să susțină aceste examene în toiul 

verii, în clase care nu sunt dotate cu sisteme de ventilație, randamentul fiind unul 

din ce în ce mai scăzut. De asemenea, orice zi petrecută la școală în luna iunie este 

resimțită precum o povară de către elevi, aspect care favorizează absenteismul 

școlar masiv, dar și incapacitatea elevilor de a se putea concentra pe studiu”, spun 

elevii în comunicat. 

Ei arată că terminarea școlii la 1 iunie ar fi benefică și pentru elevii din 

învățământul profesional și tehnic, care din cauza săptămânilor de practică termină 

școala în luna iulie. Din cauza temperaturilor ridicate și a condițiilor improprii de 

desfășurare a actului educațional, elevii nu mai pot asimila informația livrată la un 

randament satisfăcător, mai spun elevii. 

 

"Deși apreciem faptul că, menținând principiul transparenței decizionale, proiectul 

de Ordin privind structura anului școlar 2020-2021 este supus unei dezbateri 

publice, nu suntem de acord cu structura propusă – în primul rând, cursurile se 

doresc a începe prea târziu, iar, dacă dorim o abordare calitativă și incluzivă, 

trebuie să milităm pentru ca anul școlar să aibă o structură fixă, cursurile să 
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înceapă anual pe 1 septembrie și să se încheie pe 1 iunie. Orice zi petrecută pe 

băncile școlii în luna iunie nu produce niciun fel de beneficiu pentru elevul din 

România, iar acest aspect se transpune în absenteismul masiv al elevilor în lunile 

verii. Ne dorim stabilitate și asumare politică pentru ca anul școlar să înceapă pe 1 

septembrie și să se încheie pe 1 iunie și vom continua să milităm pentru 

concretizarea acestui demers. Îi solicităm doamnei Ministru al Educației și 

Cercetării să vadă beneficiile pe termen lung care vor deriva din această măsură. 

Vacanțele profesorilor, tichetele de vacanță ale antreprenorilor în turism pot 

aștepta. Educația nu mai poate aștepta", a declarat Antonia-Laura Pup, președintele 

Consiliului Național al Elevilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul ia în calcul asumarea răspunderii pe alegerea primarilor în două 

tururi, desființarea SIIJ și eliminarea pensiilor speciale 

Guvernul ia în calcul angajarea răspunderii pentru proiectele de lege privind 

alegerea primarilor în două tururi, desființarea Secției de Investigare a 

infracțiunilor din Justiție (SIIJ) și deființarea pensiilor speciale. „Dacă vom vedea 

că Parlamentul blochează în continuare niște proiecte de interes public pe care 

foarte mulți români le așteaptă este foarte posibil să mai apelăm la angajarea 

răspunderii”, a declarat vicepremierul Raluca Turcan. 

 

"În momentul în care începe sesiunea parlamentară avem câteva proiecte extrem de 

importante la care ținem pentru a fi votate în Parlament. Acelea sunt alegerea 

primarilor în două tururi și de asemenea revenirea la alegerea președinților de 

consilii județene. Este vorba și de proiectul de lege pentru desființarea Secției de 

Investigare a Infracțiunilor din Justiție. Să spunem că acestea trei sunt extrem de 

importante. Am apelat la angajarea răspunderii atunci când proiecte importante nu 

au putut fi realizate în Parlamentul României. Practic toate proiectele de lege pe 

care ne-am angajat răspunderea au fost fie blocate în Parlament fie aveam toate 

semnalele că urmau să fie măcelărite în Parlamentul României", a declarat miercuri 

vicepremierul Raluca Turcan, citată de Mediafax. 
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Raluca Turcan a mai adăugat că angajarea răspunderii nu urmărește "ocolirea" 

rolului Parlamentului și eficientizarea deciziilor publice. 

 

"Așadar, dacă vom vedea că Parlamentul blochează în continuare niște proiecte de 

interes public pe care foarte mulți români le așteaptă este foarte posibil să mai 

apelăm la angajarea răspunderii. Nu o facem ca o modalitate de a sări rolul 

Parlamentului și pur și simplu pentru eficiență în decizia publică. Am apelat la 

angajarea răspunderii atunci când proiecte importante nu au putut fi realizate în 

Parlamentul României. Practic toate proiectele de lege pe care ne-am angajat 

răspunderea au fost fie blocate în Parlament fie aveam toate semnalele că urmau să 

fie măcelărite în Parlamentul României", a mai adăugat Turcan. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Finantelor: Informatizarea ucide evaziunea fiscala 

Informatizarea ucide evaziunea fiscala si vreau sa ajungem ca persoanele fizice sau 

juridice sa isi vada fisa de contribuabil cu un singur click pe online, a declarat, 

marti seara, ministrul Finantelor, Florin Citu. 

 

"In ultimul timp am stat sa inteleg sursele evaziunii fiscale. Vreau sa facem 

lucrurile stiintific. Suntem in 2020. Putem sa folosim matematica, putem sa 

folosim statistica, econometrie, nu trebuie sa stam si sa ne uitam dupa cai verzi pe 

pereti si sa folosim informatiile de la batrani. Sunt bune si acelea, dar putem sa 

folosim si tehnologie. Si va spun ca informatie la care ma uit acum foarte atent este 

acel gap de la TVA, acel 35%, de unde vine. Si are mai multe surse. Nu totul este 

evaziune, o parte sunt arierate. Si atunci, daca intelegi sursa si vad de unde vine, 

apoi incep sa ma uit pe sectoare. Totul trebuie facut analitic si la asta ma uit acum", 

a afirmat Citu la Realitatea Plus. 

 

El a precizat ca s-a consultat in ceea ce priveste aceasta informatizare cu un coleg 

din Polonia, fost ministru al Finantelor si ca are sustinerea Guvernului si a PNL. 
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"Vreau sa ajungem sa faceti asa de simplu, sa fie aplicatii pe telefon in relatia cu 

ANAF si cu un singur click pe online sa iti vezi fisa de contribuabil, persoana 

juridica sau persoana fizica. Am vorbit cu colegii mei din Polonia, un fost coleg 

din sistemul bancar, a fost si el ministru de Finante in Polonia, si mi-a spus ca ei au 

reusit in sase luni sa faca acest lucru. Deci se poate. Nu se poate sa avem noi acest 

ghinion tot timpul sa stam neinformatizati. Nu s-a vrut. Cel mai usor sa elimini 

evaziunea fiscala e sa informatizezi. Informatizarea e cea care ucide evaziunea 

fiscala.(...) Nu sunt singur aici, sunt sustinut si de premier si de Partidul National 

Liberal. A venit momentul sa schimbam directia", a mai spus seful de la Finante. 

 
(Sursa: Agerpres) 

 

 Datoria publică a României a crescut cu 35 mld. lei în primele 10 luni din 

2019, echivalentul a 36,9% din PIB 

Datoria administraţiei publice din România a avansat cu 35 mld. lei în primele 10 

luni ale anului trecut şi a ajuns la la 365 mld. lei, adică o pondere de 36,9%, în 

PIB-ul României pe metodologie europeană, arată datele Ministerului de Finanţe. 

Datoria internă totală a administraţiei publice a ajuns în luna octombrie a acestui an 

la 190,4 mld. lei, avansând de la începutul anului cu 18 mld. lei, în vreme ce 

datoria externă a avansat cu 16,6 mld. lei (echivalent), până la 174,5 mld. lei. 

Datoria pe termen scurt reprezintă aproximativ 12,5 miliarde de lei, iar datoria pe 

termen mediu şi lung însumează 352,4 miliarde de lei. Totodată, datoria emisă prin 

titluri de stat reprezintă 305,82 miliarde de lei din soldul total. 

În ultimele două luni din 2019, din cauza majorării prognozei de deficit bugetar de 

la 2,87% din PIB la 4,4% din PIB, Finanţele au mai împrumutat circa 15 mld. lei 

pentru finanţarea diferenţei. Astfel, datoria publică a urcat, estimativ, până la 

sfârşitul anului 2019 la 380 mld. lei, adică peste 36,5% din PIB. 

În acest context, datoria publică nu poate creşte cu mai mult de 3,5 puncte 

procentuale ca procent din PIB în anul 2020, având în vedere că la finele anului 

2019 a fost adoptată legea plafoanelor bugetare, care prevede ca datoria publică să 

nu crească la mai mult de 40% din PIB.  

http://www.agerpres.ro/
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Bugetul este construit pe un deficitl bugetar prognozat la 3,6% din PIB, deficit care 

va avea nevoie de finanţare şi implicit de creşterea datoriei guvernamentale. 

Tratatul de la Maastricht permite ţărilor membre UE o datorie publică de 

maximum 60% din PIB, însă economiştii avertizează că, pentru ţări cu economii 

relativ mici, cum este România nivelul maxim de îndatorare ar trebui să se 

oprească înaintea pragului de 45% din PIB. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Mugur Isărescu, BNR: Programul Prima Casă trebuie schimbat. Trebuie să 

aibă mai multă componentă socială, nu orice fel de primă casă la oricine 

Guvernatorul BNR Mugur Isărescu a afirmat, miercuri, ca programul Prima Casă 

ar trebui schimbat, adică să aibă mai multă componentă socială, nu orice fel de 

primă casă la oricine. 

El a afirmat că acest program a avut un rol pozitiv când a fost lansat în 2009, dar 

acum nu mai merge în varianta în care oricine apelează la Prima Casă, chiar dacă 

nu-i prima casă. 

Guvernatorul BNR a precizat că discuţia pe tema programului Prima Casă este 

politica pe care nu ar vrea însă să o influenţeze. 

În ultimii 10 ani , programul prima casă a ţinut piaţa şi creditarea imobiliară, foarte 

mulţi tineri reuşind să-şi cumpere un apartament în condiţii extraordinare de avans, 

dobândă şi rambursare. Practic cu un salariu mediu puteai să-ţi iei un apartament 

de 50.000 euro. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Victor Costache își clarifică poziția privind vaccinarea: E normal să-mi 

doresc o lege a vaccinării. Numărul redus al copiilor vaccinați este ca urmare a 

delăsării unor factori de decizie din sănătate 

Ministrul Sănătății, Victor Costache, afirmă că este "normal" să își dorească o lege 

a vaccinării și spune că, în România, numărul redus al copiilor vaccinați este "ca 

urmare a delăsării unor factori de decizie din sănătate". Ministrul Sănătății 

consideră că este nevoie de organizare mai eficientă, informare mai bună, finanțare 

corespunzătoare și de dialog, instrumente cu care "trebuie să luptăm împotriva așa-

zisului curent negativ al vaccinării". 

 

Victor Costache face aceste precizări într-o scrisoare adresată Coaliției România 

Sănătoasă, formată din ONG-urile Asociația Mame pentru Mame și Societatea 

Raționalistă Română. 

 

Coaliția România Sănătoasă arăta, în luna decembrie, într-o scrisoare deschisă 

adresată ministrului Sănătății, că a luat act "cu uimire și dezamăgire de pozițiile 

dumneavoastră ezitante privind legea vaccinări" și îi cerea lui Victor Costache să 

abordeze subiectul vaccinării "fără ezitare". 

 

Ministrul Sănătății, Victor Costache, spunea, la începutul lunii decembrie, că nu 

este de acord cu introducerea vaccinării obligatorii, ci consideră că este nevoie, 

mai degrabă, de o campanie amplă de informare. Victor Costache, care este de 

profesie medic chirurg, mai spunea atunci că nu crede în "nimic ce este impus". 

 

Reamintim că România are un proiect al legii vaccinării blocat de doi ani și 

jumătate în Parlament. 

Răspunsul ministrului Sănătății, Victor Costache, la scrisoarea deschisă adresată de 

Coaliția România Sănătoasă: 

 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 9.01.2020 18 

 

"Către Coaliția România Sănătoasă 

În atenția doamnei Ana Măiță, de la Asociația Mame pentru Mame 

și a domnului Ovidiu Covaciu, de la Societatea Raționalistă Română 

 

Răspuns la scrisoarea deschisă 

 

Stimați reprezentanți ai societății civile, 

 

Am luat act de nemulțumirile dumneavoastră și am constatat, cu surprindere, că 

mă considerați un adversar al Legii Vaccinării. Ca medic, am convingerea că 

vaccinarea este instrumentul prin care s-a reușit eradicarea la nivel mondial a 

unor boli care au făcut ravagii în rândul populației. Consider Organizația 

Mondială a Sănătății un organism indispensabil, iar ca ministru mă consult cu 

reprezentanții acestei instituții ori de câte ori este nevoie, pentru că-i consider 

parteneri și prieteni. 

 

Sunt ministru de două luni și în această perioadă am susținut, cu toată 

convingerea, vaccinarea: atât cea la care dumneavoastră vă referiți, conform 

proiectului Calendarului Național de Vaccinare, cât și cea opțională, cum ar fi, de 

exemplu, cea împotriva HPV sau a gripei. Am organizat întâlniri săptămânale cu 

reprezentanții OMS pe tema vaccinării, am constituit grupuri de lucru, după 

modelul GTCAV din legea care acum stă la Comisia de Sănătate, pentru 

pregătirea vaccinării antiHPV, cât și cea antigripală. Pentru anul 2020 vom mări 

numărul de doze pentru vaccinul antigripal și vom organiza o campanie de 

comunicare mult mai eficientă, în speranța că veți fi și dumneavoastră parteneri. 

 

E normal să-mi doresc o lege a vaccinării, pentru că cele șase probleme sesizate și 

de dumneavoastră în scrisoare sunt reale, dar din păcate nu sunt singurele. 

 

Eșecul unei campanii de vaccinare este, de fapt, eșecul echipei care a organizat-o 

și nu succesul celor câtorva voci minoritare care sunt împotriva vaccinării. În 

România, numărul redus al copiilor vaccinați este ca urmare al delăsării unor 

factori de decizie din Sănătate.  
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De aceea, organizarea mai eficientă, informarea mai bună, finanțarea 

corespunzătoare, dar și dialogul sunt instrumentele cu care trebuie să luptăm 

împotriva așa-zisului curent negativ al vaccinării. 

 

România, nu este o țară în care vaccinul este o noutate, ci o țară în care toată 

lumea se vaccina în perioada comunistă, iar odată cu descentralizarea 

instituțiilor, exercițiul vaccinării s-a pierdut parțial prin neimplicare și, de ce nu, 

prin accederea în vârful MS a unor personaje care temporar au uitat că principala 

lor treabă este sănătatea publică, nu războaiele politice, soldate cu descurajarea 

profesioniștilor din sistem. 

 

Împreună cu echipa de la MS, îmi doresc ca ONG-urile care militează pentru 

legea vaccinării să ne fie parteneri. Respect munca dumneavoastră, a celor din 

Coaliția României Sănătoase și sper ca cei peste șase ani de muncă, în care ați 

construit de la zero cel mai mare grup de sprijin pentru susținerea vaccinării să fie 

motorul care să conducă la vaccinarea în totalitate a populației României. În 

echipa MS aveți un sprijin pentru realizarea proiectelor comune din domeniul 

vaccinării 

 

În concluzie, susțin fără rezerve vaccinarea populației din România și fac eforturi 

ca și dumneavoastră pentru a împlini acest deziderat. Sper ca la începutul acestui 

an să avem o întâlnire pentru a stabili împreună cu dumneavoastră modalitățile de 

colaborare în acest sens. 

 

Cu deosebită considerație! 

 

Victor Sebastian Costache 

Ministrul Sănătății" 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ministrul fondurilor UE: 1,3 milioane de români vor beneficia de cursuri de 

recalificare și reintegrare în câmpul muncii 

Ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloş, a anunțat astăzi că 1,3 milioane de 

persoane din zone dezavantajate vor beneficia de cursuri de recalificare și 

reintegrare în câmpul muncii. 

Partenerii eligibili din acest apel pot fi Camerele de Comerţ şi Industrie, organizaţii 

patronale, organizaţii sindicale, asociaţii şi fundaţii, furnizorii acreditaţi de servicii 

specializate, furnizorii autorizaţi de cursuri de formare profesională şi 

universităţile, însă beneficiarii fondurilor europene au obligaţia să integreze în 

câmpul muncii cel puţin 30% dintre cursanţi. 

„Programul acoperă 8 regiuni. 1,3 milioane de beneficiari vor avea acces la 

formele de sprijin. E vorba de cursurile de recalificare pentru cei care au suferit 

de închiderea minelor din aceste zone. Minim 30% dintre cursanți vor fi 

reintegrați în câmpul muncii. Am urmărit că aceste cursuri de recalificare 

profesională să își producă efectul de reintegrare în câmpul muncii”, a explicat 

Marcel Boloş. 

Potrivit ministrului, angajatorii vor primi o subvenție de 2250 pentru fiecare 

angajat, timp de un an. Pe lângă asta, absolvenții cursurilor de recalificare vor 

primi o primă de integrare sub forma de echipamente de muncă. 

„Angajatorii vor beneficia de o subvenție în valoare de 2250 de lei pentru fiecare 

angajat, pe o perioadă de un an zile. Nu există un număr maxim de angajați pe 

care acesta poate să îi integreze. 

Am propus un pachet de măsuri integrat, nu avem în vedere doar calificarea, ci și 

echipamentele de lucru și subvenționarea angajatorului. 

Nu am fixat o tipologie a cursurilor, beneficiarii vor decide în funcție de nevoile 

fiecărei zone ― croitorie, confecționare de mobilă și altele”, a menționat Marcel 

Boloș. 

Proiectul este o în faza de testare, iar funcție de rezultate va fi extins și către restul 

regiunilor. 
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"Este un apel de proiecte pilot. Apelul este lansat de astăzi, urmează depunerea 

aplicaţiilor de finanţare, iar în 3-4 luni începem semnarea contractelor. 

Prima regiune care va beneficia de program va fi Valea Jiului, unde vorbim de 

1.560 de şomeri, proiectul va continua şi în zone ca Motru - Rovinari, Maramureş, 

Bucovina.  

Celelalte regiuni sunt în discuţie, gândim apelul de proiecte pentru acestea. E bine 

să avem această testare pilot în primă fază", explică Boloș.  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 În orașele miniere din Valea Jiului sunt peste 1.500 de șomeri în evidențe. 

Autoritățile vor bani europeni pentru cursuri de reconversie profesională. 

Mai e nevoie însă și de angajatori 

Șomaj, sărăcie și depopulare! De aici încep marile probleme ale Văii Jiului, una 

dintre zonele cu cele mai multe resurse naturale. Sunt înregistrați 1.500 de şomeri, 

pentru care acum autorităţile sunt pregătite să cheltuie 2 milioane de euro, bani 

europeni, pentru cursuri de reintegrare în muncă. Vor să le ofere inclusiv salopete 

şi scule celor care ar lucra în construcţii. Dar nimeni nu vorbeşte şi despre investiţii 

şi angajatori în zonă. 

Peste 30.000 de locuitori a pierdut Valea Jiului după 1990, adică peste 20% din 

populație. Șomajul a crescut continuu, pentru că din cele 15 mine și cariere care 

erau deschise odinioară, acum se mai extrage huilă din doar 4 exploatații. Două 

dintre ele, Lonea și Lupeni, sunt într-un program de închidere. 

Între timp, România a ajuns să importe cărbune. 

În bazinul Jiului se găsește huilă, cărbunele cu cea mai mare putere calorifică, iar 

zăcămintele ar putea fi valorificate aproximativ 100 de ani. Însă minele au fost 

închise în lipsa investițiilor. 

În Petroșani, Petrila și în celelalte orașe miniere din Valea Jiului sunt peste 1.500 

de șomeri în evidențe. 
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Autoritățile vor să finanțeze cu două milioane de euro, bani europeni, cursuri de 

reconversie profesională. 

Firmele care angajează personal recalificat vor primi o subvenție de 2.250 de lei, 

timp de un an, pentru fiecare angajat. Mai mult, viitorii salariați care vor opta, de 

exemplu, pentru firmele de construcții ar putea primi inclusiv truse cu scule și 

echipamente de protecția muncii. 

Programe de reconversie profesională au mai fost, dar nu au avut efectul scontat. 

Cea mai mare problemă a fost și este lipsa angajatorilor. 

Autoritățile vor sa fie reintegrați în muncă măcar 30% din șomerii care vor face 

cursuri. 

Programele de reconversie profesională pentru șomerii din Valea Jiului ar urma să 

înceapă în primăvară. Până atunci, autoritățile așteaptă propuneri. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 OMV Petrom transferă 40 de zăcăminte către Dacian Petroleum, firmă a 

unui fost director Petrom 

OMV Petrom a semnat un contract privind transferul a 40 de zăcăminte onshore de 

țiței și gaze din România către Dacian Petroleum S.R.L., în contextul unui transfer 

de activitate. Transferul drepturilor și obligatiilor din acordurile de concesiune este 

supus aprobării autorităților, conform Legii Petrolului, informează OMV Petrom. 

Unul dintre acționarii Dacian Petroleum este Ion Popa, fost director general al 

Petrom, înainte de privatizare, în perioada 1992-2003. Apoi a fost consilier al 

fostului premier Adrian Năstase. 

 

Cele 40 de zăcăminte ce vor fi transferate sunt situate în sudul României și au o 

producție cumulată de țiței și gaze de aproximativ 1.700 bep/zi, reprezentând circa 

1% din producția OMV Petrom. 

 

Dacian Petroleum S.R.L. a incheiat contractul de transfer al activitatii avand ca 

scop extinderea duratei de viata a celor 40 de zacaminte, considerate marginale 

pentru OMV Petrom.  
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In baza contractului, OMV Petrom va transfera, de asemenea, sondele și 

infrastructura de țiței și gaze aferentă, împreună cu aproximativ 190 de salariați. 

 

Procesul de selectie a companiei care va prelua licențele s-a desfășurat in 

conformitate cu cele mai bune practici internationale. Procesul s-a desfasurat pe o 

perioada de 30 de luni, cu participarea unor companii din Romania si din 

strainatate. 

 

Acesta este al treilea transfer din programul de optimizare a portofoliului Upstream 

al OMV Petrom. Anterior, au mai fost transferate alte 28 de zacaminte: 19 

zacaminte in august 2017 si alte 9 in martie 2019, toate catre Mazarine Energy 

Romania S.R.L.. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 APIA: Fermierii pot depune cereri pentru rambursarea banilor cheltuiți pe 

motorină, în agricultură 

Agenția de Plăți și Intervenție pentru Agricultură informează că, până în 31 

ianuarie inclusiv, se pot depune cererile de plată pentru rambursarea ajutorului de 

stat pentru cantităţile de motorină achiziţionate, aferente perioadei 01 octombrie - 

31 decembrie 2019. 

Ajutorul de stat se acordă sub formă de rambursare a diferenţei dintre rata accizei 

standard şi rata accizei reduse (stabilită la 21,00 euro/1000 litri) pentru motorina 

utilizată la efectuarea lucrărilor mecanizate în agricultură, a cărui valoare unitară 

este de 1,8959 lei/litru. 

Cererile se depun la Centrele Judeţene ale Agenției de Plăţi şi Intervenţie pentru 

Agricultură, de către administrator/reprezentantul legal sau împuternicitul acestuia, 

caz în care împuternicirea este emisă de către administratorul /reprezentantul legal 

şi este însoţită de copia actului de identitate al persoanei împuternicite. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Isărescu, primul oficial care spune că anul agricol 2019 a fost slab. Daea  

Mugur Isărescu, guvernatorul băncii naționale, a declarat miercuri, după ședința de 

politică monetară, în contextul în care a prezentat evoluțiile economice din a doua 

parte a anului anterior, că anul agricol 2019 a fost "nefavorabil", Isărescu fiind 

primul oficial cu o astfel de afirmație, potrivit Mediafax. 

"Creșterea economică a continuat să decelereze în trimestrul III 2019, dinamica sa 

anuală reducându-se la 3 la sută, de la 4,4 la sută în trimestrul anterior. Pe partea 

cererii, contribuția consumului gospodăriilor populației a rămas semnificativă, însă 

s-a redus vizibil, până la 3 puncte procentuale, în contextul unui an agricol 

nefavorabil, fiind depășită substanțial de cea a formării brute de capital fix, 5,9 

puncte procentuale". 

Isărescu este primul oficial al statului care recunoaște că anul agricol 2019 a fost 

unul slab, în contextul în care la bilanțul de predare a mandatului, fostul ministru al 

Agriculturii, Petre Daea, a oferit doar estimări de producție, iar Ministerul a evitat 

să ofere date oficiale privind producția. 

"Și în 2017 și în 2018 am fost pe primul loc la cultura de floarea soarelui și 

porumb în Uniunea Europeană și sunt premise ca și în acest an să ne păstrăm pe 

primul loc. (…) Dacă în anul 2007, când am intrat în Uniunea Europeană, 

producția totală la cereale era în jur de 12 milioane de tone, în 2017 a fost de 27 de 

milioane de tone, în 2018 de 31 de milioane, iar anul acesta se preconizează că ne 

apropiem de rezultatele obținute în cei doi ani la rând", a spus Petre Daea la 

predarea mandatului de ministru al Agriculturii în data de 16 octombrie. 

Ministerul Agriculturii a refuzat anterior să ofere date oficiale privind producțiile 

anului agricol în 2019 la solicitarea Mediafax și în schimb a oferit tot estimări. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Vasile Cepoi, reacție la regulamentul spitalelor din subordinea PMB: Nu 

poţi să interzici unei persoane să vorbească cu presa 

Preşedintele Autorităţii Naţionale de Management al Calităţii în Sănătate, Vasile 

Cepoi, spune că nu i se poate interzice unei persoane să vorbească cu 

presa. Reacția vine după ce Administraţia Spitalelor şi Serviciilor Medicale 

Bucureşti a emis un regulament intern care prevede că angajaţii care dau 

informații presei vor fi sancţionaţi. 

„Nu poţi să interzici unei persoane să vorbească cu presa. Nu ştiu la ce se referă. 

Cred că nu este corect făcută această reglementare acolo. Dacă se referă la un 

eveniment care nu a fost încă analizat şi persoanele care dau informaţii dau din 

auzite şi nu din lucruri cunoscute, fapt care ar crea o percepţie greşită asupra a ceea 

ce se întâmplă, cred că reglementarea are sens”, a spus Cepoi la Digi 24. 

„Dacă este vorba despre orice fel de informaţii, deja lucrurile sunt exagerate şi cred 

că nici nu se poate lua o astfel de decizie după părerea mea. Una este să interzici să 

dai informaţii eronate despre instituţie şi mi se pare corect să nu dai informaţii 

eronate despre instituţie, pentru că afectezi imaginea instituţiei, şi alta este să îţi fie 

interzis să iei legătură cu presa”, a adăugat el. 

Potrivit regulamentului, purtătorii de cuvânt sunt singurii angajați ai spitalelor din 

subordinea PMB care pot vorbi cu jurnaliștii, însă aceștia au obligația să informeze 

conducerea ASSMB cu privire la informațiile solictate de presă. 

Regulamentul intern al Administrației Spitalelor și Serviciilor Medicale București 

(ASSMB) prevede, la capitolul „Relațiile cu presa”: „Art. 61 În situația în care 

vreun salariat este contactat de către jurnaliști/ziariști, acesta îi va îndruma către 

purtătorul de cuvânt desemnat, care va informa conducerea ASSMB cu privire la 

informațiile solicitate. Salariații nu vor furniza reprezentanților presei informații 

privind ASSMB sau în numele acesteia, cu excepția cazului în care au fost abilitați 

expres, în scris, în acest sens. Nerespectarea acestei reguli constituie abatere 

disciplinară și se va sancționa conform prevederilor prezentului Regulament 

Intern.” 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/angajatii-spitalelor-din-subordinea-pmb-risca-sa-fie-concediati-daca-vorbesc-cu-jurnalistii-1242552
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/angajatii-spitalelor-din-subordinea-pmb-risca-sa-fie-concediati-daca-vorbesc-cu-jurnalistii-1242552
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/angajatii-spitalelor-din-subordinea-pmb-risca-sa-fie-concediati-daca-vorbesc-cu-jurnalistii-1242552
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De asemenea, în regulament, la articolul 121(1), sunt prevăzute și sancțiunile 

disciplinare care pot fi aplicate în cazul angajaților care săvârșesc abateri 

disciplinare și care merg de la avertismentele scrise până la desfacerea disciplinară 

a contractului individual de muncă. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 În 2018, România a înregistrat cea mai mare scădere din UE a cheltuielilor 

alocate transportului 

Între 2008 și 2018, ponderea cheltuielilor gospodăriilor 

din UE alocate transportului a scăzut în majoritatea statelor membre, însă cea mai 

mare scădere s-a înregistrat în România, de la 15,1% la 11,2%, o coborâre de 3,9 

puncte procentuale, potrivit datelor Eurostat publicate miercuri, anunță 

MEDIAFAX. 

În aceeași perioadă, ponderea cheltuielilor casnice pentru cheltuielile de transport a 

crescut în nouă state membre ale UE: Polonia (de la 11,7% în 2008 la 12,9% în 

2018 sau o cr 

eștere de 1,2 pp), Slovenia (+1,0 pp), Germania, Cehia și Spania (toate +0,6 pp), 

Irlanda (+0,3 pp), Letonia și Franța (ambele +0,2 pp), precum și Slovacia (+0,1 

pp). 

În 2018, gospodăriile din Uniunea Europeană au cheltuit pentru transport 13,2% 

din cheltuielile totale de consum, adică 1.100 miliarde de euro, sumă echivalentă 

cu 7,2% din Produsul Intern Brut (PIB) al Uniunii sau 2.200 euro per cap de 

locuitor. 

Transportul reprezintă al doilea cel mai important sector de cheltuieli pentru 

gospodăriile din UE, după locuire și utilități, care reprezintă 24% din cheltuielile 

totale de consum. În continuare, pe locul trei urmează alimentele și băuturile non-

alcoolice. 

Între țările membre Uniunii Europene, în Slovenia (16,9%, în 2018) cheltuielile 

pentru transport reprezintă cea mai mare parte din cheltuielile gospodăriilor. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ue_173.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/transport_1518.html
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La polul opus, Slovacia (6,6%) a cheltuit cel mai puțin pentru transporturi, apoi 

Croația (9,7%), România (11,2%), Belgia (11,4%), Estonia și Malta (ambele 

11,6%), Letonia (11,8%) și Finlanda (11,9%). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 Contract uriaș în apărare: Armata a semnat pe 216 milioane de euro cu 

Iveco pentru 942 de camioane militare 

Iveco va livra în următorii patru ani 942 de camioane militare și platforme de 

transport pe roți în diverse configurații conform unui contract semnat în ultima zi a 

anului trecut, anunță Ministerul Apărării. Contractul cu o valoare de peste 216 

milioane de euro (fără TVA) este primul contract subsecvent dintr-un acord mai 

larg ce prevede livrarea a peste 2.900 de camioane și platforme militare încheiat cu 

Iveco. MApN subliniază că Iveco are obligația ca produsele livrate să fie realizate 

în facilități integrate în industria de profil din România. 

 

„Primul contract subsecvent la acordul cadru privind achiziționarea a 2902 

platforme de transport pe roți în diverse configurații, echipamente ce vor intra în 

înzestrarea Armatei României, a fost semnat marți, 31 decembrie 2019, de 

locțiitorul șefului Departamentului pentru armamente cu reprezentantul 

operatorului economic IVECO Defence Vehicle SPA din Italia”, transmite MApN. 

 

Conform instituției, contractul subsecvent nr. 1, în valoare de 1.015.676.538,05 lei, 

fără TVA, se va derula pe o durată de 4 ani și prevede achiziția unui număr de 942 

platforme, „furnizorul având obligația ca produsele livrate în baza contractului 

subsecvent să fie realizate în facilități integrate în industria de profil din România, 

în conformitate cu Planul de realizare a capabilităților privind nivelul de implicare 

a industriei naționale în realizarea produselor și asigurarea suportului logistic 

integrat pe toată durata de viață a acestora”. 

 

„Totodată, valoarea obligației de compensare asumată de furnizor (offset) este de 

cel puțin 80% din valoarea, fără T.V.A., a contractului.  
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Capabilitățile privind nivelul de implicare a industriei naționale în realizarea 

produselor se vor realiza în baza acordului de compensare, ce se va încheia de către 

IVECO Defence Vehicle SPA Italia cu OCATS (Oficiul de Compensare pentru 

Achiziții de Tehnică Specială) în baza OuG nr. 189/2002”, transmite MApN. 

 

Conform unui comunicat publicat miercuri de către Iveco Defence Vehicles, 

contractul subsecvent semnat cu MApN prevede patru tipologii de vehicule 

militare din gama Iveco High Mobility - 4x4, 6x6, 8x8 și 8x8 Prime Mover - care 

la rândul lor vor fi împărțite în 16 variante diferite, cu o treime având cabină 

blindată. 

 

Compania mai amintește că Armata Română a mai achiziționat 57 de camioane 

militare de la Iveco în 2015 și alte 173 de camioane militare în 2017. 

Contractul prezent este parte a unui acord cadru semnat cu Iveco în urma unei 

mega-licitații lansate de MApN în iulie 2018. 

Camioane Iveco aflate în dotare Armatei Române 

Conform caietului de sarcini, acordul prevede 2.902 de paltforme 

multifuncționale (8X8, 6X6 și 4X4), împărțite astfel: 

Autocamion de transport capacitate mică ACMC - 254 bucățiAutofurgon frigorific 

AFF - 59 bucăți 

Autocamion de transport capacitate medie ACMD - 536 bucăți 

Autocamion de transport capacitate medie ACMD- MAC (șasiu camion tactic) - 

499 bucăți 

Autocamion cu oblon ridicător AOR - 21 bucăți 

Autocamion transport container specializat ATCS - 284 bucăți 

Autocamion transport container specializat ATCS-MAC (șasiu camion tactic) - 34 

bucăți 

Autocisternă CL de capacitate medie ACCL - 89 bucăți 

Autocisternă CL de capacitate medie ACCL-MAC (șasiu camion tactic) - 40 bucăți 

Autocisternă apă de capacitate medie ACAP - 102 bucăți 

 

https://www.globenewswire.com/news-release/2020/01/08/1967696/0/en/Iveco-Defence-Vehicles-to-supply-the-Romanian-Armed-Forces-with-942-trucks-first-batch-of-a-frame-contract-worth-2-900-vehicles.html
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-22562384-licita-uria-rare-aproape-750-milioane-euro-pentru-3-300-camioane-militare-platforme-transport-auto-multifunc-ionale-pentru-armat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-22562384-licita-uria-rare-aproape-750-milioane-euro-pentru-3-300-camioane-militare-platforme-transport-auto-multifunc-ionale-pentru-armat.htm
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Autocamion de transport capacitate mare ACMR - 503 bucăți 

Autocamion de transport capacitate mare ACMR-MAC (șasiu camion tactic) - 108 

bucăți 

Ansamblu Autotractor cu șa – cap tractor ATS cu Semitrailer pentru transport 

echipament greu și agabaritic STEG - 119 bucăți 

Autotractor cu șa – cap tractor ATS-MAC (șasiu camion tactic) - 13 bucăți 

Autotranscontainer ATC - 199 bucăți 

Vehicul cu troliu și macara pentru recuperare și evacuare VRE - 42 bucăți 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Apărării: E important să liniștim opinia publică. Scutul de la 

Deveselu poate asigura apărarea 

Ministrul Nicolae Ciucă a declarat că se pare că pentru situația din Iran se va găsi o 

soluție diplomatică, iar populația nu trebuie să fie alarmată pentru atacul de marți 

noapte deoarece este o reacție la un anumit context. Amenințare există, însă Scutul 

de la Deveselu poate asigura apărarea. 

 

„Relevanța acestei facilități (Scutul de la baza Deveselu, n.r.) iată că este cât se 

poate de evident. Decizia care s-a luat în urmă cu mai mulți ani astăzi produce 

efecte și ne dă încredere să participarea României la dezvoltarea acestei 

componente a sistemului este importantă și a fost o decizie bazată pe o viziune care 

urma să aibă efecte în timp”, a declarat ministrul Apărării la Antena3, potrivit 

Mediafax. 

 

Potrivit lui Nicolae Ciucă, Scutul de la Deveselu are destinație pur defensivă, iar 

baza este una românească în care funcționează sistemul de apărare al Alianței 

Nord-Atlantice. 

 

„Facilitatea de sprijin și tot ce este în interiorul bazei aparține armatei române, dar 

tot ce înseamnă elementul specific de luptă aparține armatei americane. (...) Faptul 

că România găzduiește acest sistem, este de la sine înțeles că nu are o relevanță 

doar pentru această regiune, ci este destinat pentru întreg spațiul aliat și are 

elementele de sprijin Turcia, Spania.  
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Este, de asemenea, încă un proiect în dezvoltare în Polonia”, a mai spus Ciucă. În 

condițiile în care amenințarea încă există, scutul poate asigura apărarea anti-rachetă 

a întregului spațiu aliat pe raza de acțiune care i se cuvine, pentru segmentul 

specific. 

 

„Cred că este important să liniștim opinia publică pentru că tot ce s-a întâmplat azi 

noapte este o acțiune care s-a întâmplat într-un anumit context și ca răspuns 

specific pentru o anumită acțiune. Nu vreau să diminuez ceea ce s-a întâmplat, nu 

vreau să nu recunoaștem că este o situație complicată și ea poate să degenereze. 

Dar din cele intâmplate după executarea atacului cu rachete în noaptea trecută, pare 

că situația oarecum capătă un anumit trend de a se continua discuțiile și găsi o 

soluție diplomatică. În ceea ce privește amenințarea, sigur că există (...), dar tocmai 

acest lucru trebuie să-l menționăm, că în acest moment pentru un anumit segment - 

nu trebuie să supralicităm tot ce trebuie să facă această structură (scutul de la 

Deveselu, n.r.) - poate să asigure apărarea anti-rachetă a întregului spațiu aliat pe 

raza de acțiune care i se cuvine”, mai explică ministrul Apărării. 

 

Nicolae Ciucă a mai comentat și mesajul lui Donald Trump de miercuri: 

 

„Una dintre concluziile desprinse a fost și aceasta ca NATO să se implice mai mult 

în Orientul Mijlociu. Este o cerere pe care probabil o va formula către comitetul 

militar NATO sau chiar către consiliul Nord-Atlantic și atunci se va declanșa un 

proces de analiză la nivelul comitetului militar care va fi inaintată, duă aceea, la 

Consiliul Nord-Atlantic și de aici baza analizelor și opțiunilor care vor fi 

identificate se va lua o decizie. Nu aș vrea să mă angajez în a da un răspuns acum, 

pentru că ar fi pur și simplu speculativ. (...) Sunt convins că cei care au în atribuții 

analiza acestor ipoteze și scenariile posibile vor găsi soluții pentru o astfel de 

solicitare”. În momentul de față, pericolul cel mai mare este pentru militarii români 

și cetățenii români care se află în zona Orientului Mijlociu, atrage atenția ministrul. 

 

„Pentru militarii români (...) au fost luate măsurile necesare pentru relocare și au 

fost oprite pentru moment misiunile și împreună cu partenerii și ceilalți membri ai 

contingentelor participante s-au pus în aplicare planurile specifice.  
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(...) Se analizează și se continuă monitorizarea situației, astfel încât la nivel 

instituțional să putem fi în măsură să luaăm măsurile care se impun. Vă pot garanta 

că toate instituțiile care au responsabilitati în acest segment sunt la datorie”, mai 

punctează sursa citată. 

 

Bază militară din Irak, care găzduiește trupe americane și ale coaliției antiteroriste, 

a fost ținta unui atac cu rachete în cursul nopții de marți spre miercuri, potrivit unor 

surse, citate de postul BBC News. Preşedintele SUA Donald Trump a precizat, 

miercuri, că va cere Alianţei Nord-Atlantice să se implice mai mult în procesul de 

pace din Orientul Mijlociu. 

 

Statele Unite vor impune imediat sancţiuni suplimentare asupra regimului iranian”, 

a continuat Donald Trump, precizând că Washingtonul analizează modalităţi de a 

riposta la atacurile iraniene cu rachete asupra bazelor din Irak. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ludovic Orban, întâlniri cu von der Leyen și Stoltenberg în ultima zi a 

vizitei la Bruxelles 

Prim-ministrul Ludovic Orban are programate joi, în ultima zi a vizitei de lucru pe 

care o efectuează la Bruxelles, întâlniri cu preşedintele Comisiei Europene, Ursula 

von der Leyen, dar şi cu secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, notează 

Agerpres. 

 

În prima parte a zilei, premierul va purta discuţii cu preşedintele Comisiei 

Europene, Ursula von der Leyen, la final urmând să susţină declaraţii comune de 

presă. 

 

Tot joi, premierul Orban se va întâlni cu secretarul general al Partidului Popular 

European, Antonio Lopez-Isturiz. 

 

Pe agenda vizitei de lucru figurează şi întrevederea premierului cu secretarul 

general al NATO, Jens Stoltenberg, alături de care va susţine o conferinţă de presă. 
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De asemenea, premierul Orban va vizita sediul Delegaţiei Permanente a României 

la NATO şi se va întâlni cu membrii Delegaţiei. 

 

Prim-ministrul Ludovic Orban şi-a început marţi vizita de lucru la Bruxelles, 

ocazie cu care a purtat discuţii cu oficiali ai Consiliului European, Comisiei 

Europene şi Parlamentului European. 

(Sursa: Agerpres) 

Șeful NATO, de acord cu Trump în privința creșterii rolului Alianței în 

Orientul Mijlociu 

Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a convenit, într-o convorbire 

telefonică cu Donald Trump, că Aliații ar putea "contribui mai mult" în Orientul 

Mijlociu, așa cum a cerut președintele american, scrie AFP. 

 

În cadrul acestei convorbiri, Trump i-a "cerut" lui Stoltenberg o mai mare 

implicare a NATO în regiune și cei doi lideri au căzut de acord asupra faptului că 

"NATO ar putea contribui mai mult pentru stabilitatea regională", potrivit unui 

comunicat al Alianței. 

 

Înaintea acestei discuții, Donald Trump a declarat, la Casa Albă, după atacurile 

iraniene asupra bazelor militare utilizate de americani în Irak, că va cere NATO să 

se implice mai mult în Orientul Mijlociu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia Europeană a cerut încetarea folosirii armelor în conflictul dintre 

Iran și Statele Unite din Orientul Mijlociu 

Atacurile iraniene cu racheta au produs reacții în cancelariile occidentale care fac 

apel la detensionarea situației. Ministrul britanic de externe, Dominic Raab a 

condamnat atacurile în timp ce președintele Comisiei Europene, Ursula Van der 

Leyen a cerut revenirea la dialog. 
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Comisia Europeană a cerut miercuri încetarea imediată a folosirii armelor în 

conflictul dintre Iran și Statele Unite din Orientul Mijlociu, îndemnând la reluarea 

dialogului. 

Președintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat într-o scurtă 

conferință de presă că va discuta despre această situație cu premierul britanic Boris 

Johnson. 

”Acestă criză afectează profund nu doar regiunea, ci pe noi toți.  Folosirea 

armelor trebuie să înceteze pentru a lăsa locul dialogului”, a afirmat aceasta după 

o întâlnire cu membrii Comisiei. 

”Cerem să se ia toate măsurile pentru a reaprinde flacăra discuțiilor. Acest lucru 

nu trebuie să fie de ajuns. Am stabilit și testat în timp relațiile cu mulți actori din 

regiune și de escaladarea situației”, a adăugat aceasta. 

(Sursa: stiri.tvr.ro.ro) 

 

 Erdogan și Putin au inaugurat gazoductul TurkStream care alimentează 

Turcia și Europa cu gaz rusesc 

Președintele turc Recep Tayyip Erdogan și omologul său rus Vladimir Putin au 

inaugurat oficial miercuri gazoductul TurkStream care simbolizează reconcilierea 

lor și va transporta peste 30 de miliarde de metri cubi de gaz rusesc în Turcia și 

Europa, relatează AFP. 

În cadrul unei ceremonii cu mare fast la Istanbul, Erdogan a calificat deschiderea 

acestui gazoduct drept ”un eveniment istoric pentru relațiile turco-ruse și harta 

energetică regională”. 

”Parteneriatul între Rusia și Turcia se întărește în toate domeniile în ciuda 

eforturilor celor care se opun”, a spus Putin. 

După discursurile lor, cei doi șefi de stat au deschis simbolic o vană a 

gazoductului, de asemenea denumită Turkish Stream. 
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Această infrastructură, a cărei construcție a început în 2017, simbolizează 

spectaculoasa apropiere dintre Turcia și Rusia, după o criză diplomatică serioasă în 

2015. 

Cu acest nou gazoduct, Turcia securizează alimentarea marilor sale orașe din vest 

și se impune ca nod energetic major. 

Pentru Rusia, reprezintă alimentarea sudului și sud-estului Europei ocolind 

Ucraina, inițial principala țară de tranzit a gazului livrat în Europa, dar cu care 

relațiile s-au deteriorat producând de la anexarea Crimeii și începutul unui conflict 

armat în estul vorbitor de rusă în 2014. 

Gazoductul este format din două conducte paralele de aproximativ 930 de 

kilometri care conectează Anapa din Rusia cu Kiyiköy din Turcia (nord-vest). 

TurkStream a început deja să alimenteze săptămâna trecută Bulgaria, la granița cu 

Turcia, și este extins către Serbia și Ungaria. 

Inaugurarea gazoductului intervine într-un moment în care tensiunile cresc în Libia 

și Siria, două țări unde Ankara și Moscova au interese divergente. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23581481-rusia-inceput-livrarea-gaze-prin-turkstream-catre-grecia-macedonia-nord-reuters.htm

